
Referat af Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Hermed referat fra ordinært skolebestyrelsesmøde 

24. januar 2023 kl. 17.30 – 20.00 

Mødet blev afholdt på lærerværelset  

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Per Randrup, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian 

Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, Gitte 

Olsen, Jonas Fisker, to elevrepræsentanter: Julie Bro Jöhncke og Christopher Jensen-Holm 

Afbud: Julie Bro Jöhncke, Tina Nyyssönen, Bo Torp Henriksen og Christopher Jensen-Holm. 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Kristian  

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden  
  

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 6.12.2022 
 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Økonomi og vedtagelse af budget 

a. Driftsbudgettet for Virum Skole 

Viceskoleleder Brit Jensen gennemgik regnskab for 2022 og budgettet 

for 2023, dog uden at de forventede besparelser er indregnet.  

Der var spørgsmål til lejrskole om kommunens andel til lejrskole. 

Kommunens tilskud dækker en del af det pædagogiske personale, der 

deltager.  

Der var spørgsmål til klassekasser. Det er i princippet gratis at gå i 

folkeskole. De penge der er i klassekasserne kommer fra indbetaling til 

lejrskoler mm. Pengene kommer også fra rengøringspenge, som 

klasserne får, da eleverne udfører noget af rengøringsarbejdet i deres 

egen klasse.   

Der var spørgsmål til bygningsdrift. Der var ikke brugt så mange 

penge, som der var budgetteret med. Det hænger sammen med, hvor 

meget der går i stykker.  

Der var spørgsmål til, hvis man ville dræne boldbanen. Det er Center 

for Areal og Ejendomme, der skal tage sig af det. 

Der var spørgsmål til, om der er udsigt til, om skolen bliver økonomisk 

mere fri. Det er der ikke udsigt til.  

Der var spørgsmål til, om skolebestyrelsen kunne hjælpe med at få 

mere fokus på at spare penge – f.eks. i forbindelse med 

overbemanding i Sfo’en i ferier. Sfo og klub arbejder meget med at få 



nedbragt overbemandingen og er kommet et godt stykke de sidste 3-4 

år.  

Regnskabet og budgettet blev godkendt.  

 

b. De kommunale besparelser 

Kommunen skal spare. På skoleområdet planlægges med besparelser 

for 8,1 mio. i 2023 (1%) og 18 mio. i 2024 (2,3%).  

 

Der har været møde mellem skolerådet og forvaltningen med henblik 

på sparring i forbindelse med besparelserne.  

Skolerådet ønsker ikke, at der bliver sparet på årsværk på 

skoleområdet, da Skolerådet mener, at det er børneområdet, der har 

holdt for gennem mange år.  

 

Forvaltningen regner med at starte høringsprocessen omkring februar 

2023.  

 

Redegørelsen blev taget til efterretning.  

 

2.2 Revision af kontaktforældrefolderen (orientering) 

Gruppen er kommet med et oplæg til en ny kontaktforældrefolder. I 

oplægget skelnes mellem kontaktforældre og trivselsforældre.  

 

Kontaktforældre og trivselsforældrenes roller blev diskuteret.  

 

Gruppen tager kommentarerne til sig og indarbejder kommentarerne og 

kommer med et nyt forslag.  

 

2.3  Eleverne passer ikke altid så godt på skolens ting, som man kunne 

ønske (debat) 

Det ses bl.a. ved, at skolen har betydelige udgifter til genindkøb af bøger, 

der er gået i stykker, af computere der er gået i stykker, af opladere der 

er gået i stykker eller er blevet væk.  

Skolebestyrelsen diskuterede, hvordan kan vi få gjort eleverne mere 

ansvarsfulde samtidig med, at vi holder fast i princippet om, at det er 

gratis at gå i folkeskole.   

Status: En-to computere går i stykker om ugen på grund af dårlig 

behandling. Der er også en betydelig ødelæggelse af bøger (på grund af 

manglede indbinding). 

 

Pædagogerne oplever også, at nogle elever tegner på væggene. 

 

Skolebestyrelsen orienterer forældrene om, at Skolebestyrelsen sætter 

fokus på hærværket. Formanden skriver et oplæg til et brev. 



 

Alle forældre har skrevet under på tro-og-love-erklæring ved 

skolecomputernes udlevering, om at det er forældrenes forsikring, der 

dækker computeren. 

 

Der skal også fokus på indsatsen blandt det pædagogiske personale. 

 

Skolebestyrelsen sætter fokus på den uansvarlige omgang med skolens 

materiel på de kommende møder. Ledelsen laver en sammentælling af 

hændelser til bestyrelsesmøde.  

 

Elevrådet skal også med i processen.  

 

3 Driftsforhold 

 
3.1 Nyt fra elevrådet 

Der er gang i en energikampagne og fællesskabsarbejde.  
 

3.2 Kontaktforældremødet 

Først er der debat om skolebestyrelsens arbejde, og derefter er der 
foredrag. 

 

3.3 Meddelelser 

• Skolens ledelse er optaget af processen med besparelser, og 
hvordan besparelserne skal udmønte sig.  

På Sfo og klubdelen er der tre færre ansatte end sidste skoleår.  
Skolebestyrelsen bliver orienteret om, hvordan det ser ud 

økonomisk i Sfo og klub.  
• Den nye legeplads er taget i brug.  
• Der er ikke noget nyt om den nye permanente daginstitution.  

 
3.4 Eventuelt   

Der var spørgsmål til ministerens udmeldinger om folkeskolens fremtid. 
Der er ikke noget besluttet endnu. 


